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Neonicotinoïden  -  Concentraties in oppervlaktewater

Uit een meetcampagne van de Vlaamse Milieumaatschappij (VMM) blijkt dat 
neonicotinoïden algemeen verspreid zijn in de Vlaamse waterlopen. Neonicotinoïden 
worden in de landbouw als gewasbeschermingsmiddel gebruikt tegen schadelijke 
insecten. Dat gebeurt met sproeistof of gecoate zaden. Deze stoffen zitten ook in 
antivliegenstickers en mieren- of kakkerlakkenlokaas. De neonicotinoïden komen ook 
terecht in pollen en nectar waardoor bijen of hommels eraan worden blootgesteld. 

De VMM geeft aan dat de aangetroffen hoeveelheden een significant effect hebben op het 
ecosysteem. Verhoogde concentraties werden ook vastgesteld tijdens de verboden 
periodes in het voorjaar, niettegenstaande er een Europees verbod is voor en tijdens de 
bloeiperiode van de gewassen, en er een algemeen verbod geldt voor niet-professioneel 
gebruik.

Volgens een rapport van de Europese Voedselveiligheidsautoriteit EFSA zijn de 
gewasbeschermingsmiddelen van de groep neonicotinoïden schadelijk voor de bijen. De 
schade aan de bijenpopulaties is nefast voor ons leefmilieu. Bovendien daalt de 
biodiversiteit in Vlaanderen wanneer de bijenpopulaties onder druk staan. Veel andere 
dieren zijn ook indirect afhankelijk van de bijen. 

Daarnaast ondervindt onze economie schade door de massale bijensterfte. De producten 
op basis van de bijenactiviteit vertegenwoordigen in ons land een waarde van om en bij 
de 500 miljoen euro. 

De aanpak van de bijenproblematiek – die overigens multifactoraal is – gebeurt tot op 
vandaag te fragmentarisch. Een uniforme Vlaamse aanpak dringt zich op.

1. Een verbod instellen op de verkoop van neonicotinoïden kan de minister niet. 

Overweegt de minister om andere, nieuwe initiatieven te nemen om de hoge 
concentraties neonicotinoïden in Vlaams oppervlaktewater te verminderen of te 
elimineren ?

2. Hoe evalueert de minister de mogelijkheid om het Vlaamse luik van het federale 
bijenplan op te waarderen tot een gecoördineerd en omvattend Vlaams plan ter 
ondersteuning van de bijenpopulaties?
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1. De toelatingen voor stoffen (voor welke teelten, in welke periode) zijn een federale 
bevoegdheid.

2. Om de problematiek van de bijensterfte aan te pakken, en de verschillende 
initiatieven die hierrond genomen worden, beter te stroomlijnen en coördineren, heb 
ik op 5 mei 2015 de verschillende stakeholders samengebracht op een ronde tafel 
rond bijensterfte. In een eerste luik van de ronde tafel werd een overzicht gegeven 
van de reeds bestaande initiatieven en maatregelen, zowel op federaal, gewestelijk, 
provinciaal als gemeentelijk niveau. Hierna werd uitgebreid gediscussieerd over hoe 
deze verschillende initiatieven beter gecoördineerd kunnen worden en welke 
bijkomende initiatieven er nodig zijn om de bijensterfte tegen te gaan op Vlaams 
niveau. Zo zal zowel de rol als de samenstelling van het praktijkcentrum bijen 
herbekeken worden, zodat dit zowel een aanspreekpunt als coördinerend instrument 
vormt door en voor de verschillende stakeholders in de bijensector. Daarnaast zal 
eveneens een communicatielijn gelegd worden tussen de federale en Vlaamse 
overheden, zodat een betere afstemming tussen beide niveaus gegarandeerd kan 
worden. Ook voor de vorming en sensibilisering van imkers zullen extra initiatieven 
op Vlaams niveau genomen worden. 


